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Política
DIVENDRES

14 DE MAIG DEL 2009 7el Periòdic d’Andorra

REUNIÓ DEL LÍDER SOCIALDEMÒCRATA AMB EL DEGÀ DE L’ENTITAT

El Col.legi d’Economistes s’ofereix
a Bartumeu com a òrgan consultiu
b

IAGO ANDREU*
ESCALDES-ENGORDANY

Demana participar
en la definició del marc
fiscal i de les reformes
econòmiques

E
l Col.legi d’Economistes no
es vol quedar al marge de
les reformes econòmiques
que el futur Govern haurà

de posar en marxa sense gaire dila-
cions, especialment les que es refe-
reixen a la definició del nou marc
fiscal. Representants de l’entitat es
van oferir ahir al líder del PS i gua-
nyador de les eleccions, Jaume Bar-
tumeu, com a òrgan consultiu en el
procés de reformes.

En una reunió mantinguda ahir
al matí, el degà del Col.legi d’Econo-
mistes, Sergi Tejero, va demanar a
Bartumeu poder col.laborar en la de-
finició del nou model fiscal, ja que,
segons va explicar, l’entitat té un
«tracte del dia a dia amb les empre-
ses» i la seva experiència pot ser
molt profitosa. Bartumeu va accep-
tar l’oferiment i va posposar, per a
futures reunions un cop s’hagi cons-
tituït el Govern, la definició del ca-
nal de col.laboració amb els econo-
mistes, que també es farà extensible
a la Cambra de Comerç, que també
es va oferir fa uns dies com a interlo-
cutor als socialdemòcrates.

Tejero, que va sortir molt satisfet
de la reunió per l’actitud mostrada
per Bartumeu, va assegurar que veu
amb bons ulls les línies bàsiques de
la proposta fiscal socialdemòcrata.
En aquest sentit, el degà dels econo-
mistes va valorar com a factors posi-
tius el fet que el model contempli
tant la imposició directa com la in-
directa, que prevegi figures homolo-
gables a les existents als països de
l’entorn i que mantingui una «fisca-

litat competitiva». Tot plegat, fa que
Tejero qualifiqui la proposta del PS
de «molt coherent i correcta», així
com també valora positivament la
coincidència de CR amb els social-
demòcrates en els punts fonamen-
tals de la reforma tributària.

Allà on sembla que les coincidèn-
cies no són tan evidents és amb la
Cambra de Comerç, que la setmana
passada va demanar que l’IVA se si-
tuï en el 3,5% i no en el 5,5% propo-
sat pels socialdemòcrates o en el 5%
del projecte reformista. Amb tot,
Bartumeu es va mostrar disposat a
estudiar aquesta proposta i a apli-
car-la si permet salvar el pressupost.

Durant la trobada, els represen-
tants del Col.legi d’Economistes van
felicitar Bartumeu per la victòria
electoral i, segons va explicar Tejero,
els membres de la junta de l’entitat
estan «molt satisfets i esperançats
amb el canvi». H
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b Tejero veu bé les
línies bàsiques de les
propostes impositives
de PS i CR

TONY LARA

33 Bartumeu, amb els representant del Col.legi d’Economistes, ahir.

El líder del PS reafirma el compromís
en pro de més oficialitat per al Col.legi

33 Més enllà de la definició del
marc fiscal, el economistes també
van demanar a Bartumeu un re-
forç a l’oficialitat del Col.legi, no
només des d’un punt de vista le-
gislatiu, sinó també pel que fa a la
pràctica de les administracions
públiques. Els representants del
Col.legi van demanar que s’hauria
d’evitar, per exemple, que les ad-
ministracions contractessin amb
economistes no col.legiats, vet-
llant d’aquesta manera per evitar
l’ intrusisme professional. En
aquest sentit, Bartumeu va recor-
dar-los el compromís adquirit
abans de les eleccions d’ara fa
quatre anys, en un debat cara a
cara amb Pintat organitzat pel

Col.legi en el qual tots dos líders
van assegurar que reforçarien
l’oficialitat del Col.legi. Un com-
promís que, segons Tejero, Pintat
no ha complert.

33 Els economistes també van
preguntar a Bartumeu sobre el
projecte de llei d’auditoria, un text
en què el Govern sortint havia es-
tat treballant, segons s’afirmava
des de l’Executiu, però que no va
arribar al Consell. En qualsevol
cas, l’assumpte també té certa
urgència, ja que la llei de compta-
bilitat que va entrar recentment en
vigor preveu que la llei d’audito-
ries estigui completada en un ter-
mini màxim de dos anys.


